
P r o t o k ó ł   Nr  VII /11 
  
z obrad VII Sesji VI Kadencji  Rady Gminy Nowy Dwór od dnia  24 czerwca  2011 r. od 
godz. 830 do godz. 1000 do dnia 28 czerwca 2011r. od godz. 1045 do godz. 1200. 
Obrady Sesji odbywały się  w lokalu Nowodworskiego Ośrodka Kultury. 
Obecni na posiedzeniu Sesji Radni w dniu 24 czerwca 2011 roku : 

1. Andrukiewicz Marian 
2. Hańczaruk Wiesław 
3. Kalenik Krzysztof 
4. Możejko Marcin 
5. Pawłowski Piotr 
6. Radziwon Ryszard 
7. Rusiecki Kazimierz 
8. Rutkowska Grażyna Danuta 
9. Sobolewski Piotr 
10. Sobolewski Stanisław 
11. Stasiulewicz Czesław 
12. Sulima Jerzy 
13. Tomaszewski Wiesław 

Nieobecni  na posiedzeniu Sesji Radni w dniu 24 czerwca 2011 roku : 
1. Humienny Kazimierz  
2. Rowińska Maria 

Obecni na posiedzeniu Sesji Radni w dniu 28 czerwca 2011 roku : 
1. Andrukiewicz Marian 
2. Hańczaruk Wiesław 
3. Humienny Kazimierz 
4. Kalenik Krzysztof 
5. Możejko Marcin 
6. Pawłowski Piotr 
7. Radziwon Ryszard 
8. Rowińska Maria 
9. Rusiecki Kazimierz 
10. Rutkowska Grażyna Danuta 
11. Sobolewski Piotr 
12. Sobolewski Stanisław 
13. Stasiulewicz Czesław 
14. Sulima Jerzy 
15. Tomaszewski Wiesław 

     
Ponadto w obradach Sesji uczestniczyli: 
Wójt – Andrzej Humienny 
Sekretarz Gminy – Stanisław Hrynkiewicz 
Skarbnik – Pani Anna Dziedzicka, 
Kierownik Referatu Komunalnego – Mieczysław Dziedzicki, 
Radca Prawny – Danuta Szabłowska – Sokół jak również  sołtysi z terenu gminy – lista 
obecności w załączeniu do protokółu. 
Goście przybyli na obrady VII Sesji w dniu 24 czerwca 2011roku : 
Wicemarszałek Województwa Podlaskiego Pan Mieczysław Kazimierz Baszko 
Dyrektor Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich Pan Józef  Sulima, 
Burmistrz Gminy Dąbrowa Białostocka Pan Tadeusz Ciszkowski,  



Ksiądz Proboszcz Jan Trochim, 
 
 
Obrady VII Sesji  VI Kadencji Rady Gminy otworzył  i prowadził Przewodniczący Rady 
Gminy    - Pan Krzysztof  Kalenik. 
 
Na wstępie powitał wszystkich obecnych  i stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach 
Sesji uczestniczy 13 radnych, a więc obrady są prawomocne. Przewodniczący Rady 
Gminy złożył życzenia obecnym na sali Janom i Janinom z okazji imienin. 
Przewodniczący Rady wniósł  zmiany do porządku obrad, zaproponował wystąpienie 
przybyłych gości :Wicemarszałka Mieczysława Baszko,  Dyrektora Podlaskiego Zarządu 
Dróg Wojewódzkich  Józefa Sulimy i Burmistrza Dąbrowy Białostockiej Tadeusza 
Ciszkowskiego w punkcie 4 porządku obrad i w punkcie 9 przyjęcie  Apelu do Władz 
Republiki Białoruś o jak najszybszą ratyfikację umowy o małym ruchu granicznym 
między Polską a Białorusią. Porządek obrad został przyjęty  w głosowaniu jawnym  przy 
13 głosach za , głosów wstrzymujących się i przeciw nie było w następującym brzmieniu :  
 
1. Otwarcie Sesji, powitanie  obecnych, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
4. Wystąpienie Wicemarszałka Mieczysława Baszko i Dyrektora Podlaskiego Zarządu 

Dróg Wojewódzkich  Jerzego Sulimy. 
5. Sprawozdanie z działalności Nowodworskiego Ośrodka Kultury za 2010 rok. 
6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2010 rok. 
7. Sprawozdanie z działalności Referatu Komunalnego za 2010 rok. 
8. Podjęcie uchwał: 
 w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Komunalnego „ Biebrza” 
 w sprawie powierzenia Spółce pod firmą BIOM Sp. z o.o. z siedzibą w Dolistowie 

Starym zadania własnego Gminy Nowy Dwór w zakresie gospodarki odpadami 
komunalnymi oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę umowy wykonawczej 
niezbędnej do realizacji projektu pn. „ Biebrzański System Gospodarki Odpadami – 
etap II” , współfinansowanego ze środków Funduszu  Spójności w ramach Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2007-2013. 

 w sprawie przystąpienia Gminy Nowy Dwór do spółki prawa handlowego pod firmą: 
BIOM Sp. z o.o. z siedzibą w Dolistowie Starym. 

 w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników Sądu 
Rejonowego w Sokółce.   

 w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez gminę Nowy Dwór i zasad 
zwrotów wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu. 

  w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku 
rolnego i podatku leśnego, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. 

 w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej, zasad ustalania i poboru oraz terminu 
płatności. 

 w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Włodzimierza Halickiego dotyczącej wyboru 
sołtysa sołectwa Synkowce. 

 w sprawie udzielenia pomocy w formie dotacji celowej Powiatowi Sokólskiemu. 
 w sprawie zmian w budżecie gminy. 
9. Apel do Władz Republiki Białoruś o jak najszybszą ratyfikację umowy o małym ruchu 

granicznym między Polską a Białorusią. 



10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Sprawy różne. 
12. Zakończenie obrad VII Sesji Rady Gminy. 
 

 
Ad. pkt. 3 – go 
 
Przewodniczący Rady  Krzysztof  Kalenik poinformował , że protokół VI Sesji Rady Gminy 
wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1 .Zaproponował przyjęcie protokołu z 
poprzedniego posiedzenia , zapytał czy są  uwagi do protokółu z poprzedniej sesji. Radni 
uwag nie wnieśli. Protokół do poprzedniej sesji został  przedstawiony do głosowania  i 
przyjęty  w głosowaniu jawnym przy 12 głosach za ,  1 wstrzymującym się, głosów przeciw 
nie było. 

 
 

Ad. pkt. 4 – go 
 
Marszałek Mieczysław  Kazimierz Baszko powitał wszystkich obecnych i podziękował za 
oddane głosy podczas wyborów, dzięki czemu dalej może wypełniać swoje obowiązki i 
zadania jako Wicemarszałek Województwa Podlaskiego. Poinformował, że są prowadzone 
starania aby dokończyć budowę lotniska w stronę Zabłudowa oraz są robione dokumentacje 
na drogi wojewódzkie. Prawdopodobnie meliorację mają przejść w posiadanie samorządów 
gminnych, dlatego prawo wodne jest  na razie w zawieszeniu ale stawy w Bobrze Wielkiej 
powinny dostać dofinansowanie w następnym roku. Duże niedociągnięcia były w 
projektowaniu ale już się sprawa wyjaśniła, ktoś próbował przeszkodzić w realizowaniu 
projektu. Marszałek powiedział również, że szkoły powinny pisać jak najwięcej projektów a 
na pewno coś się dostanie. 
 Dyrektor Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich  Józef Sulima powitał wszystkich 
obecnych i poinformował, że jest planowane zrobienie wjazdu do miejscowości Bieniowce i 
Dubaśno ponieważ zimą jest problem z wjazdem. W Bieniowcach znieść górkę, która 
uniemożliwia dobrą widoczność a w Dubaśnie podnieść wjazd. Są również plany o przejście 
graniczne w Chworościanach ale czy dojdzie do skutku to jeszcze nie wiadomo. 
Radny Stasiulewicz Czesław zwrócił się z pytaniem kto stawia na drogach znaki. Pan Józef 
Sulima odpowiedział, że trzeba napisać wniosek, przyjedzie komisja i rozpatrzy czy w danym 
miejscu znak jest potrzebny. Radny Stasiulewicz wniósł wniosek o ustawienie znaku 
drogowego uwaga na zwierzęta na ulicy Ogrodowej. 
Burmistrz Dąbrowy Białostockiej Pan Tadeusz Ciszkowski powiedział, że największym 
problemem na terenie naszych gmin są drogi oraz , że mamy możliwość wspólnymi siłami 
coś z tym zrobić. Poinformował, że były prowadzone rozmowy z powiatem na temat 
podpisanego porozumienia gmin tj. Nowy Dwór i Dąbrowa Białostocka przy udziale powiatu 
na dokonanie dokumentacji na budowę dróg: Różanystok – kol. Grzebienie – Butrymowce – 
Kudrawka – Bieniowce i na każdą ze stron przypada po 20 tys. na dokumentację i  ok. 600 
tys. na realizację budowy na każdy samorząd. To są drogi powiatowe ale jeśli jest możliwość 
powinniśmy z niej skorzystać dla dobra mieszkańców. Burmistrz Dąbrowy Białostockiej 
powiedział także, że pas pokolejowy, który jest własnością Gminy Nowy Dwór można 
przekształcić w ścieżkę rowerową, tym bardziej iż w planach jest zrobienie zalewu w 
miejscowości Bobra Wielka, było by to zachętą dla turystów. Radny Tomaszewski zwrócił się 
z pytaniem czy Burmistrz Dąbrowy Biał. nie kupił by naszego pasa pokolejowego. Burmistrz 
odpowiedział, że rada nie wyrazi zgody. Radny Wiesław Hanczaruk zapytał kto będzie 
liderem w realizacji tej drogi. Burmistrz Dąbrowy Biał. odpowiedział, że będzie prosił naszą 



gminę ale to jeszcze przed nami. Radna Grażyna Rutkowska zapytała się czy jest możliwość 
zrobienia drogi do m. Jaginty. Burmistrz Dąbrowy Biał.  odpowiedział, że to nie jest pytanie 
do nich tylko do powiatu bo właścicielem tej drogi jest powiat. Radny Stasiulewicz zwrócił 
się z pytaniem do Przewodniczącego Rady Gminy dlaczego na sesję nie są zapraszani radni 
powiatowi ani nikt z władz powiatu. Przewodniczący odpowiedział, że na poprzedniej sesji 
był Dyrektor Grzegorz Pul i była możliwość zadawania pytań.     
Przewodniczący Rady podziękował gościom za zabranie głosu. 
     
 
Ad. pkt. 5 – go 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sprawozdanie z działalności 
Nowodworskiego Ośrodka Kultury za 2010 rok było szczegółowo analizowane na 
poszczególnych komisjach Rady Gminy.  
Sprawozdanie z działalności Nowodworskiego Ośrodka Kultury za 2010 rok zostało przyjęte 
w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, wstrzymujących się i przeciw nie było. 
 
Ad. pkt. 6 – go 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sprawozdanie z działalności Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej za 2010 rok  było szczegółowo analizowane na poszczególnych 
komisjach Rady Gminy.  
Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2010 rok zostało 
przyjęte w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, wstrzymujących się i przeciw nie było. 
 
 
Ad. pkt. 7 – go 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sprawozdanie z działalności Referatu 
Komunalnego za 2010 rok  było szczegółowo analizowane na poszczególnych komisjach 
Rady Gminy.  
Sprawozdanie z działalności Referatu Komunalnego za 2010 rok zostało przyjęte w 
głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, wstrzymujących się i przeciw nie było. 
 
 
 
Ad. pkt. 8 – go 
 
Przed przystąpieniem do realizacji punktu 8 porządku obrad tj. podjęcia uchwał 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Tomaszewski wystąpił z wnioskiem o 5 
minutową przerwę. Przewodniczący Rady Gminy poddał wniosek pod głosowanie, który w 
głosowaniu jawnym został przyjęty większością głosów. W związku z powyższym 
Przewodniczący ogłosił 5 min. przerwę.  
 
Po upływie 5 min. przerwie i stwierdzeniu przez Przewodniczącego Rady Gminy braku na 
Sali forum niezbędnego do kontynuowania obrad Sesji Rady Gminy, Przewodniczący 
zarządził ponownie 10 min. przerwę w obradach. 
 
Następnie po upływie 10 minut z braku forum spowodowanego nieusprawiedliwioną 
nieobecnością radnych Rady Gminy na podstawie § 6 ust. 2 i ust. 3 Regulaminu Rady Gminy 



Nowy Dwór w związku z przeszkodami uniemożliwiającymi Radzie Gminy właściwe 
obradowanie oraz podjęcie uchwał tj. wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził przerwę w niniejszej Sesji Rady Gminy do 28 czerwca 2011 roku do godz. 
1000. 
 
Na podstawie § 6 ust. 4 Regulaminu Rady Gminy Nowy Dwór podaję imiona i nazwiska 
radnych, którzy bez usprawiedliwienia opuścili obrady VII Sesji Rady Gminy w dniu 24 
czerwca 2011r. przed jej zakończeniem: 

1) Tomaszewski Wiesław  
2) Hańczaruk Wiesław 
3) Stasiulewicz Czesław 
4) Pawłowski Piotr 
5) Sobolewski Stanisław 
6) Sobolewski Piotr 

 
 
 
Po przerwie w obradach  Sesji w dniu 28 czerwca 2011r.   zostały wznowione obrady VII Sesji 
Rady Gminy Nowy Dwór. Przewodniczący Rady Gminy  Pan Krzysztof Kalenik stwierdził, 
że na stan 15 radnych w obradach Sesji uczestniczy 15 radnych, a więc obrady są 
prawomocne. 
Przewodniczący powiedział, że przechodzimy do punktu 8 porządku obrad  tj. podjęcie 
uchwał. 
 
- w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Komunalnego „ Biebrza”. Radni uwag nie 
wnieśli.  
Uchwała Nr VII/30/11 w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Komunalnego „ 
Biebrza” została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 15 głosach za, przeciw i 
wstrzymujących się nie było. 
- w sprawie powierzenia Spółce pod firmą BIOM Sp. z o.o. z siedzibą w Dolistowie Starym 
zadania własnego Gminy Nowy Dwór w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi oraz 
wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę umowy wykonawczej niezbędnej do realizacji 
projektu pn. „ Biebrzański System Gospodarki Odpadami – etap II” , współfinansowanego ze 
środków Funduszu  Spójności w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 
2007-2013. Radni uwag nie wnieśli. 
Uchwała Nr VII/31/11 w sprawie powierzenia Spółce pod firmą BIOM Sp. z o.o. z siedzibą w 
Dolistowie Starym zadania własnego Gminy Nowy Dwór w zakresie gospodarki odpadami 
komunalnymi oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę umowy wykonawczej 
niezbędnej do realizacji projektu pn. „ Biebrzański System Gospodarki Odpadami – etap II” , 
współfinansowanego ze środków Funduszu  Spójności w ramach Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i Środowisko 2007-2013 została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 15 
głosach za, przeciw i wstrzymujących się nie było. 
- w sprawie przystąpienia Gminy Nowy Dwór do spółki prawa handlowego pod firmą: BIOM 
Sp. z o.o. z siedzibą w Dolistowie Starym. Radni uwag nie wnieśli. 
Uchwała Nr VII/32/11 w sprawie przystąpienia Gminy Nowy Dwór do spółki prawa 
handlowego pod firmą: BIOM Sp. z o.o. z siedzibą w Dolistowie Starym została przyjęta w 
głosowaniu jawnym przy 15 głosach za, przeciw i wstrzymujących się nie było. 
- w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników Sądu Rejonowego w 
Sokółce.  Radni uwag nie wnieśli. 



Uchwała Nr VII/33/11 w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników 
Sądu Rejonowego w Sokółce została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 15 głosach za, 
przeciw i wstrzymujących się nie było. 
- w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez gminę Nowy Dwór i zasad zwrotów 
wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu. Radni uwag nie wnieśli.  
Uchwała Nr VII/34/11 w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez gminę Nowy 
Dwór i zasad zwrotów wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu została przyjęta w 
głosowaniu jawnym przy 15 głosach za, przeciw i wstrzymujących się nie było. 
- w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego 
i podatku leśnego, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za 
inkaso. Radni uwag nie wnieśli. 
Uchwała Nr VII/35/11 w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od 
nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, wyznaczenia inkasentów oraz określenia 
wysokości wynagrodzenia za inkaso została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 15 głosach 
za, przeciw i wstrzymujących się nie było. 
- w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej, zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Uchwała Nr VII/36/11 w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej, zasad ustalania i poboru 
oraz terminu płatności została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 15 głosach za, przeciw i 
wstrzymujących się nie było. 
- w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Włodzimierza Halickiego dotyczącej wyboru sołtysa 
sołectwa Synkowce. Radny Hańczaruk zapytał się dlaczego na obradach IV Sesji Rady 
Gminy radni poddali pod głosowanie niejawne tą skargę skoro to było niezgodne z prawem. 
Odpowiedzi udzielił Sekretarz Gminy Pan Stanisław Hrynkiewicz że Podlaski Urząd 
Wojewódzkie przysłał pismo w którym nakazał rozpatrzenie skargi w formie uchwały  w 
głosowaniu jawnym.   
Uchwała Nr VII/37/11 w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Włodzimierza Halickiego 
dotyczącej wyboru sołtysa sołectwa Synkowce została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 
14 głosach za, 1 przeciw, wstrzymujących się nie było. 
- w sprawie udzielenia pomocy w formie dotacji celowej Powiatowi Sokólskiemu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wiesław Tomaszewski wniósł  wniosek o dopisanie do 
uchwały nr VII/38/11 drogi  Ponarlica – Dubaśno (2 km nawierzchni brukowej) 
Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie, który został przyjęty w głosowaniu jawnym 
przy 8 głosach za, 7 przeciw, wstrzymujących się nie było. 
Uchwała Nr VII/38/11 w sprawie udzielenia pomocy w formie dotacji celowej Powiatowi 
Sokólskiemu została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 8 głosach za, 6 przeciw, 1 
wstrzymującym się. 
- w sprawie zmian w budżecie gminy. Radni uwag nie wnieśli. 
Uchwała Nr VII/39/11 w sprawie zmian w budżecie gminy została przyjęta w głosowaniu 
jawnym przy 8 głosach za, 6 przeciw, 1 wstrzymującym się. 
 
 
Ad. pkt. 9- go 
 
 Apel do Władz Republiki Białoruś o jak najszybszą ratyfikację umowy o małym ruchu 
granicznym między Polską a Białorusią został przyjęty w głosowaniu jawnym przy 14 
głosach za, 1 wstrzymującym się, głosów przeciw nie było. 
 
 
 



Ad. pkt. 10-11 –go 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wiesław Tomaszewski wniósł wniosek o powołanie 
komisji doraźnej aby pomagała Wójtowi Gminy podejmować decyzję, które odcinki drogi 
należy posypywać i równać. Aby powołać taką komisję trzeba również zwołać Sesję  
nadzwyczajną. Przewodniczący Rady Gminy wniosek odrzucił i stwierdził, że jest komisja 
Rolnictwa i niech ona się tym zajmie. Wójt Gminy Pan Andrzej Humienny powiedział, że to 
są kompetencje wójta i komisja nic nie może mu nakazać. 
Radny Stasiulewicz Czesław zwrócił się z pytaniem do księdza proboszcza Jana Trochima 
dlaczego publicznie mówi, że grupa radnych zachowuję się nieodpowiednio. Ksiądz 
proboszcz odpowiedział, że zachowanie na Sesji w dniu 24 czerwca i opuszczenie obrad było 
nieodpowiednie i dlatego tak powiedział.  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w ciągu 7 dni nieobecni na obradach VII 
Sesji Rady Gminy w dniu 24 czerwca 2011 roku radni mają na piśmie złożyć 
usprawiedliwienie. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Kalenik 
zakończył obrady VII  Sesji Rady Gminy Nowy Dwór. 
 
     Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
    Protokółował:                                                                  Przewodniczył:                                                                         
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 


